

ALTER SUMMIT

Press release - Brussels, September 30th 2014

A future European Commission against the European people interests

Texte français ci-dessous

These days, the European Deputies will be induced to audition the candidates who were presented by the Member States for being part of the future European Commission. For Alter Summit, the team proposed by Jean-Claude Juncker is corrupted by the conflicts of interests and diametrically opposed to the European people interests.

This future Commission's profile bring few hope of the capacity to answer to the huge challenges of today's Europe: economic crisis, mass unemployment, ecological crisis, humanitarian tragedy at the borders, etc. The profiling solutions will only deepen the huge imbalances that undermine the European project for several years.

Moreover, the Alter Summit is making a point of calling attention on the particularly dismaying cases of some Jean-Claude Juncker presented team members.

As Miguel Arias Cañete, the Spanish candidate, who would be in charge of the fight against global warming, is notoriously close to the petroleum and fracking industry. Furthermore, he has been in the news because of his sexist declarations, talking about male intellectual superiority. The conflict of interest and the contradiction with the fundamental European values seem obvious to us.

It is the same with the British candidate, Jonathan Hill, in charge of the financial markets and their regulation, even though his relation with the banking interests of the London City are widely known. What kind of regulation in service of the common right can we expect from the bankers themselves? Ask the question is to answer it.

What could we say about the French candidate Pierre Moscovici, Commissioner in charge of tax system and fierce opponent to the tax on financial transactions (even though it is supported by a large part of the public opinion) and avowed defender of the banks' interests inside the French Government?

We will not say anything about the Hungarian candidate, Tibor Navrascisc, in charge of Education, Culture, Youth, and Citizenship and who is a fervent defender of Extreme Right theories and policies, cowriter of an Hungarian constitution in obvious contradiction with the democratic values that are supposed to found the European project.

What is more, this new Commission only include 9 women out of 28 Commissioners and only one third of these were candidates at the European elections, showing thereby the underdemocratic nature of this institution.

Alter Summit is an European network, focused on the promotion of an ecological, democratic, social and pacifist Europe, and against all form of sexism and racism. But the general composition of the Commission, as it is proposed, fundamentally recedes from this vision.

...

Press Contact : Sebastian Franco, +32 488 15 02 16, sebastian@altersummit.eu

Alter Summit?

The Alter Summit is made up of over a hundred feminist and citizens' movements as well as trade unions and campaign groups from over twenty European countries that are mobilising together against austerity policies.

The Alter Summit wants to create a dynamic that bridges European, national and local actions.

Communiqué de presse - Bruxelles, le 30 septembre 2014 Une future Commission européenne contre l'intérêt des peuples européens

Ces jours-ci, les députés européens seront amenés à auditionner les candidats et candidates présentés par les États membres pour faire partie de la future Commission Européenne. Pour l'Alter Summit, l'équipe proposée par Jean-Claude Juncker est gangrenée par les conflits d'intérêts et des orientations totalement opposées aux intérêts des peuples européens.

Le profil de cette future Commission laisse peu d'espoir sur sa capacité à répondre aux énormes défis de l'Europe d'aujourd'hui : crise économique, chômage de masse, crise écologique, drame humanitaire aux frontières, etc... Les solutions qui se profilent ne feront qu'approfondir les énormes déséquilibres qui minent le projet européen depuis plusieurs années.

En outre, l'Alter Summit tient à attirer l'attention sur les cas, particulièrement consternants, de certains membres de l'équipe proposée par Jean-Claude Juncker.

Ainsi, Miguel Arias Cañete, le candidat espagnol, qui serait chargé de la politique en matière de lutte contre le réchauffement climatique, est notoirement lié à l'industrie du pétrole et du fracking. Il a, de plus, défrayé la chronique espagnole par ses déclarations sexistes, parlant de supériorité intellectuelle masculine. Le conflit d'intérêt et la contradiction avec les valeurs fondamentales européennes nous semblent évidents.

Il en va de même du candidat britannique, Jonathan Hill, en charge des marchés financiers et de leur régulation, alors même que ses liens avec les intérêts bancaires de la City londonienne sont largement connus. Quelle régulation au service du bien commun pouvons-nous espérer des banquiers eux-mêmes? Poser la question, c'est y répondre.

Que dire encore du candidat français Pierre Moscovici, Commissaire en charge de la fiscalité et opposant farouche à la taxe sur les transactions financières (pourtant soutenues par une part importante de l'opinion publique) et défenseur avéré des intérêts des banques au sein du gouvernement français ?

Ne disons rien, bien sûr, du candidat hongrois, Tibor Navracsics, en charge de l'éducation, de la culture, de la jeunesse et de la citoyenneté et fervent défenseurs des thèses et politiques d'extrême-droite, co-auteur d'une constitution hongroise en contradiction évidente avec les valeurs démocratiques censées fonder le projet européen.

Qui plus est, cette nouvelle Commission ne comprendra que 9 femmes sur un total de 28 Commissaires et seul un tiers de ceux-ci étaient candidats aux élections européennes, montrant ainsi le caractère bien peu démocratique de cette institution.

Alter Summit est un réseau européen centré sur la promotion d'une Europe écologique, démocratique, sociale et pacifiste opposé à toute forme de sexisme et de racisme. Or, la composition générale de la Commission telle que proposée s'éloigne fondamentalement de cette vision.

Contact presse : Sebastian Franco, +32 488 15 02 16, sebastian@altersummit.eu

Alter Summit?

L'Alter Summit, c'est plus d'une centaine de mouvements citoyens et féministes et d'organisations syndicales et associatives issus de 20 pays européens qui se mobilisent ensemble contre les politiques d'austérité.

L'Alter Summit veut créer une dynamique à travers des actions européennes, nationales et locales.

www.altersummit.eu